

4 2 n d O S L E R L E C T U R E S H I P
4 2 è m e C O N F É R E N C E O S L E R

SPONSORED BY THE DEPARTMENT OF SOCIAL STUDIES OF MEDICINE



WEDNESDAY
November 6, 2019
6:00 p.m.

LE MERCREDI
6 novembre 2019
18 H

CHARLES F. MARTIN
AMPHITHEATRE
McIntyre Medical
Sciences Building
Room 504

AMPHITHÉÂTRE
CHARLES F. MARTIN
Pavillon des sciences
médicales McIntyre
Salle 504

The public is cordially
invited. For further
information, call
514-398-6033.

Le public est cordialement
invité. Pour obtenir de plus
amples renseignements,
composez le 514 398-6033.

[www.mcgill.ca/ssom/
upcoming-events](http://www.mcgill.ca/ssom/upcoming-events)

MCGILL MEDICINE ON EASTER ISLAND: THE FORGOTTEN EXPEDITION

Dr. Jacalyn Duffin

Professor Emerita

Hannah Chair of the History of Medicine, Queen's University

Professeure émérite

Titulaire de la Chaire Hannah en histoire de la médecine, Université Queen's

In 1964, Dr. Stanley Skoryna of McGill University led an international expedition to Easter Island, the most isolated community in the world. The team sought to document the island's unique biosphere and the health of its inhabitants before both would be irrevocably changed by the advent of an airport and exposure to the outside world. Based on years of exhaustive research, this talk explores what happened, what went wrong, and the unintended consequences of Stanley's dream.

En 1964, le Dr Stanley Skoryna de l'Université McGill a dirigé une expédition internationale à l'île de Pâques, la communauté la plus isolée, alors, de la planète. L'équipe souhaitait tracer un portrait de la biosphère unique et de la santé des habitants de l'île avant que le projet de construction d'un aéroport, et le contact avec le monde extérieur qui en résulterait, ne provoquent des changements irréversibles. Prenant appui sur des années de recherches exhaustives, cette conférence explore l'histoire et les ratés de l'expédition, ainsi que les conséquences imprévues du rêve de Stanley.



McGill

Faculty of
Medicine

Social Studies
of Medicine

Faculté
de médecine

Sciences sociales
en médecine